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AKADEMICKÝ SENÁT 

 

Zápis č. 146 

ze zasedání konaného dne 12. prosince od 8h v zasedací místnosti u děkanátu (2.11). 

 

Přítomni: 

 Mgr. Michal Pink, Ph.D. 

 PhDr. Roman Vido, PhD. 

 doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D.  

 Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, PhD. .; příchod 8:07, odchod 9:57 

 Mgr. Hubert Smekal, M.A., PhD 

 Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

 PhDr. Tomáš Vlček 

 Bc. Martin Černý 

 Bc. Silvester Buček 

 Mgr. Jan Skalík 

 Mgr. Ondřej Mocek 
 

Zapisovatelku Mgr. Vendulu Vespalcovou zastupuje Mgr. Kateřina Fridrichová  

Hosté:   

 doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D., děkan fakulty 

 PhDr. Roman Chytilek, Ph.D., proděkan pro studium 

 Ing. Pavlína Kadlčková, DiS., tajemnice fakulty  

 doc. JUDr. PhDr. Miroslav Mareš, Ph.D. 

 

Program jednání: 

1) Směrnice o přestupech v rámci FSS 

2) Žádost o rozšíření akreditace navazujícího magisterského studijního programu o 
obor Security and Strategic Studies v anglickém jazyce 

3) Opakovaná diskuse o poplatku za studium 

http://www.muni.cz/people/1649?lang=cs
http://www.muni.cz/people/9734?lang=cs
http://www.muni.cz/people/46444?lang=cs
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4) Zásady sestavování rozpočtu 

5) Volba předsedy SK AS FSS MU 

6) Různé 

 

Program byl schválen (10 pro, 0 proti, 0 se zdržel).  

 

1) Směrnice o přestupech v rámci FSS 

 

Proděkan pro studium, Roman Chytilek, představil novou směrnici o přestupech na FSS. 
Jedná se o sloučení dvou směrnic, jedna se týkala přestupů z jiných škol, druhá přestupů 
na FSS. Směrnice byly zkráceny, zjednodušeny, byla přidána možnost přestupu z jiných 
fakult MU. Jejich cílem není pomáhat nejslabším studentům, ale těm, kdo si špatně zvolili 
obor. Nejčastější formou je přestup z dvouoborového studia na jednooborové. Klíčovými 
aktéry pro schválení přestupů zůstávají vedoucí katedry. Právo na přestup nevzniká 
automaticky a není žádoucí, aby ho rozhodoval pouze proděkan. Směrnice byly 
přizpůsobeny změnám ve studijním a zkušebním řádu, požadovaný počet kreditů se zvedl 
ze 45 na 60.  

Jde tedy o sloučení směrnic, jasné vymezení role vedoucích kateder, vyjasnění kroků 
při přestupech z jiných škol a fakult na naši. Význam směrnice je, že o přestup žádá asi 
80 až 100 studentů. 

Diskuse 

Při debatě bylo vyjasňováno, kolik kreditů je vhodné požadovat po studentech, kteří 
chtějí přejít. Je žádoucí, aby měli dostatek kreditů v okamžiku, kdy přestupují, i když je 
to náročné po druhém semestru. Nejpozději je pak možné přejít ve čtvrtém semestru, 
později už by komplikovalo studentům přístup ke státnicím.  

Podmínky ve směrnicích jsou nastavené tak, aby zabránily tomu, aby studenti používali 
strategii, že by se nechaly přijmout na obor s nižším percentilem a pak se pokoušeli 
přestoupit na obory s percentilem vyšším. Významnou skupinou studentů jsou tací, kteří 
konsolidují studium poté, co byli přijati na několik oborů.  

Roman Vido vznesl dotaz, zda je mobilita žádoucí či ne. Roman Chytilek odpověděl, že 
se to dá chápat jako selhání při vysvětlování, co se na oborech učí. Některé věci 
vyplývají z trendů, jako například v psychologii. 

Hubert Smekal upozorňoval na některé body v textu směrnic, které je třeba vyjasnit. 

Usnesení: 

AS FSS schvaluje předloženou směrnici o přestupech v rámci fakulty včetně 
doplňujících změn. 

(V článku 6, je v odstavci 1 třeba zaměnit zmiňovaný článek 2 za článek 5. V témže článku 
v odstavci 2 je třeba specifikovat, že je to proděkan, který vydává rozhodnutí. Ve článku 2, 
odst. 3 vyměnit html odkaz za obecnější umístění žádostí.)  

Hlasování o usnesení: 11 pro, 0 proti, 0 se zdržel 
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2) Žádost o rozšíření akreditace navazujícího magisterského studijního programu 
Politology o obor Security Studies v anglickém jazyce 

Doc. JUDr. PhDr. Miroslav Mareš, Ph.D. představil žádost o rozšíření akreditace. Žádost 
jste dostali. Navrhujeme rozšíření o anglický program. Struktura oboru by zůstala stejná, 
pouze by se vyučoval anglicky. Pokud se podaří program akreditovat, chtěli bychom to 
učinit součástí double degree s University of Catania – Regional Strategic Studies. 
Potřebujeme nejprve ten anglický program, aby z něj mohly vzejít předměty pro ten 
double degree. 

Usnesení 

ASS FSS MU schvaluje žádost o rozšíření akreditace navazujícího magisterského 
programu o obor Security and Strategic studies v AJ. 

Hlasování o usnesení: 11 pro, 0 proti, 0 se zdržel 

3) Poplatek za studium a s ním spojené okolnosti. 

doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D., děkan fakulty se vyjádřil k poplatkům za 
prodlužování studia, které je podle něj poslední opatření k tomu, aby studenti skončili 
s titulem včas. Fakulta má dobře propracovaný stipendijní program. Poplatky nikdy 
nebyly vtahovány do provozního rozpočtu fakulty, všechny poplatky šly do stipendijních 
fondů. Nakonec trpí studenti, kteří jsou přijímatelé stipendia, ale neplatí poplatky. 
Vybírat poplatky je administrativně náročné a není to příjemné ani pro jednu stranu. Ze 
zákona je však vybírat musíme. Debata o poplatcích trvala 6 měsíců. V současnosti je 
výše poplatků za překročení doby studia 15 600 Kč za 6 měsíců. 

Vzhledem k rozhodnutí Nejvyššího soudu, které řeklo, že za výši stanovení zodpovídá 
rektor, navrhoval, aby byl poplatek jeden pro celou univerzitu, podobně, jako je 
doktorské stipendium pro celou univerzitu. Nicméně koncensus byl, že by to mělo být na 
úrovni fakult. Ty stanoví výši, které rektor projedná s akademickým senátem. Na 
některých fakultách musí být poplatek schválen senátem, jinde je jen projednán. Takže 
devět děkanů a devět senátů projednají a jde to na desátý senát a před rektora. Některé 
poplatky byly projednány a neschváleny 

Děkan navrhl novou výši, 16 500 Kč, aby se dorovnal rozdíl s jinými fakultami, ale nebyl 
schválen. Bylo napadeno, jak byl poplatek vyměřen, ale nikdo se neptal, proč k té 
poplatkové povinnosti došlo. Pokud vím, ve velkém senátu poplatky nebyly schváleny. 
Toto vznáší do našeho systému nepředvídatelnost. Možnost studijních strategií, které 
několika jedincům pomůžou, ale většinu ostatních negativně ovlivní. 

Diskuse 

V rámci diskuse bylo vyjasňováno, co bylo předmětem rozsudku Nejvyššího soudu, a to 
že orgánem zodpovědným za stanovování poplatků je rektor, což vyplývá ze statutu, a 
proces do té doby nešel v souladu se statutem, protože se rozhodovalo na úrovni fakult. 

Jan Kozubík, zástupce Studentské komory Rady vysokých škol upozornil na právní 
analýzu, podle které není poplatek za příjímací řízení legální.  

V reakci na to upozornil děkan Dančák, že existuje jiná právní analýza, která tvrdí opak. 

 

http://www.muni.cz/people/1649?lang=cs
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4) Pravidla pro sestavování rozpočtu na příští kalendářní rok 

Ing. Pavlína Kadlčková, DiS., tajemnice fakulty, představila pravidla pro sestavování 
rozpočtu na příští kalendářní rok.  

Následná diskuze se věnovala některým parametrům, které jsou používány. Na dotaz, 
proč v některých ohledech fakulta nesleduje ministerskou politiku, bylo odpovězeno, že 
je třeba zohledňovat další věci, než jen kvalitativní ukazatele, protože by se nepoměrně 
zhoršila situace některých pracovišť. Jde o prostředky na provoz, nikoli celkový rozpočet 
těchto pracovišť. Pravidla, která nastavuje univerzita pro všechny fakulty nejsou 
nezaujatá, jsou snahy přinutit některé k věcem, které nedělají, proto ne všechno musí 
být bezezbytku aplikováno na katedry na FSS. 

Dalším otázkou bylo zařazení mobility studentů v rámci parametrů, což je podle 
tajemnice problematické z hlediska kolísání v rámci různých projektů.  

Usnesení 

ASS FSS MU schvaluje předložená pravidla pro sestavování rozpočtu FSS MU pro 
kalendářní rok 2014.  

Hlasování o usnesení: 11 pro, 0 proti, 0 se zdržel 

5) Volba předsedy SK AS FSS MU  

Tomáš Vlček podal demisi na místo místopředsedy studentské komory z časových 
důvodů. Do funkce místopředsedy navrhl Ondřeje Mocka, který nominaci přijal. 

Hlasování: 5 odevzdaných platných hlasů, 5 pro Ondřeje Mocka 

Mgr. Ondřej Mocek byl zvolen předsedou SK FSS MU. 

6) Různé. 

Jan Skalík informoval o zasedání ubytovací komise MUNI, na kterém bylo schváleno 
zjednodušení podmínek, protože zájem o ubytování na kolejích klesá a není jeho 
dostupnost potřeba komplikovat. 

Lenka Lacinová upozornila na problémy s akustikou v učebnách v druhém patře. 
Předseda poradil kontaktovat správu budov. 

Ondřej Mocek reagoval na jednání kolegia děkana, které navrhlo, že by se ze 
stipendijního programu platila výuka angličtiny, což považuje za nelegální a také 
navrhovalo zrušení prospěchového stipendia. Předseda Michal Pink reagoval, že co se 
týče prospěchového stipendia, je problém, že stýká jedné mikroskupiny studentů a 99% 
studentů na něj rezignuje. Ohledně studia angličtiny byl návrh by to byl způsob, jak 
využít tři měsíce, kdy se na fakultě nevyučuje. 

Stávající AS FSS MU navrhuje termín příštího zasedání na čtvrtek 30. ledna 2014, 
8:00. Programem by měla být stipendia, stipendijní programy a hospodaření 
fakulty. 

 

Přijatá usnesení: 

2013-12-12/1 

http://www.muni.cz/people/46444?lang=cs


- 5 - 

 

 

 

AS FSS schvaluje předloženou směrnici o přestupech v rámci fakulty včetně 
doplňujících změn. 

2013-12-12/2 

ASS FSS MU schvaluje žádost o rozšíření akreditace navazujícího magisterského 
programu o obor Security and Strategic studies v AJ. 

2013-12-12/3 

ASS FSS MU schvaluje předložená pravidla pro sestavování rozpočtu FSS MU pro 
kalendářní rok 2014.  
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Mgr. Michal Pink, Ph.D. 

předseda senátu 

PhDr. Roman Vido, PhD. 

místopředseda senátu 

Mgr. Ondřej Mocek 

místopředseda senátu 

 

 

Zapsala Mgr. Kateřina Fridrichová zastupující zapisovatelka AS FSS MU 


